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Districte de Sant Andreu  

 

ACTA/RESUM DEL CONSELL DE BARRI DE BARO DE VIVER 
 
Data:  Dijous, 9 de juny de 2022 

Horari:  De 18:00 hores a 20:00 hores 

Lloc:   Presencialment: Centre Cívic de Baró de Viver  

                            Telemàticament: streaming vinculat al Decidim 

 

Assistència 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 50  

 

Presideix la regidora del Districte Sra. Lucía Martin 

 

Consellers/res presents: 

Ruth Ana Gabriel Zarco (GMD BnComú) 
Felipe Martínez Ribera (GMD PSC) 
Marc Hernández Hernández (GMD ERC) 
Maria Ximena Gadea Pintos (GMD JxCat) 
Marcos Rodríguez Hernández (GMD C’s) 
 
També són presents els consellers:  
 
Jordi Gimeno Pérez (GMD BnComú) 
Elvira Juncosa Román (GMD BnComú) 
Montserrat Reyes Mestre (GMD ERC) 
 

Tècnics municipals : 

 

Maria Gas, Gerenta 
Lucas Martínez Chito, Director de Serveis a les Persones i Territori 

Miguel Angel Lozano Arjona, Cap de Projecte del Pla de Barris, La Trinitat Vella, el Bon Pastor i 
Baró de Viver 
Oscar Garcia, Centre Cívic de Baró de Viver 
Alícia Sebastià Riera, Tècnica de Barri de Bon Pastor i Baró de Viver 
Tècnics del Servei de convivència  
 

Entitats representades: 

- Equip de futbol 
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Presentació del consell i ordre del dia 

Pren la paraula la consellera del barri, Sra. Ruth Gabriel,  per donar la benvinguda a les entitats 
i als veïns i a les veïnes que són presents al plenari del consell de barri.  Fa lectura de l’ordre 
del dia: 

1-Informe de la regidora 
2- Pla de Barris 
3-Precs i preguntes 

Dona pas a la regidora. 

Desenvolupament de la sessió 

1 – Informe de la regidora. 

La regidora dona la benvinguda a totes les persones presents i  repassa els punts que van sortir 

a la comissió de seguiment.  

Primer es comenta que la gestió publica dels habitatges correspon a l’IHMAB i és farà una 

reunió entre els veïns i veïnes dels edificis Quito 18 i Tiana 12 amb els responsables de l’IHMAB 

i el districte.  

S’anuncia que en breu es rebran els Fons Europeus New Generation de la Unió Europea i que 

per tant es podran rehabilitar molts habitatges ja que estan destinats a la millora energètica 

dels edificis i habitatges, dintre dels quals estan inclosos els habitatges de Tiana 12.  

Sobre Quito 18 tenim veïns i veïnes que fan d’interlocutors i referents entre el servei de 

Convivència i l’IMHAB.  Hi ha una assemblea el 6 de juliol entre veïnes i IHMAB.  

En quan a mobilitat s’havien fet varies observacions  i peticions a la comissió de seguiment: 

La primera petició era posar un pas de vianants al mig del carrer Potosi  entre el carrer ciutat 

d’Asunción i Ferran Junoy. Aquesta opció és inviable. Hi ha dos passos de vianants a les cruïlles 

que és el que han de fer servir els vianants. 

En quant al carril bici i els contenidors s’ha canviat la situació dels contenidors de la brossa 

aprofitant que s’estan substituint els contenidors de tota la ciutat i s’ha pintat senyals visuals 

per tal de que les bicicletes i patinets baixin la velocitat. No es pot modificar el recorregut del 

carril bici. 

S’ha demanat una parada nova de la M28 al carrer Ferran Junoy cantonada Ciutat d’Asunción 

direcció Santa Coloma de Gramenet o al carrer Ciutat d’Asunción més a prop dels habitatges. 

S’ha vist que la proposta és raonable i per tant es traslladarà a l’AMB que gestiona aquesta 

línia de bus.  
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S’ha demanat retirar els fitons del carrer Campins. No es poden retirar ja que estan per evitar 

que els vehicles aparquin i facilitar el pas de vianants i vehicles. 

La Cal·listènia és una demanda del barri i esta pressupostada. Estem esperant un informe 

sobre la descontaminació de les terres per poder fer les obres. Es podrà encarregar les obres 

en quan es tingui l’informe.  

S’ha demanat una zona de banys a les fonts de la plaça que hi ha davant del centre cívic. Ara 

mateix no és apte pel bany ja que l’aigua surt del terra i pot ser perillosa per la salut si 

s’ingereix. En altres punts de la ciutat, com al Canòdrom del barri de Congrés i Indians, s’està 

estudiant fer una prova pilot amb una font que portarà una espècie d’aspersors per donar 

sensació de frescor a l’ambient. Si aquesta funciona bé, s’estudiarà la possibilitat de canviar el 

sistema de la font de Baró de Viver com la del Canòdrom. 

Per jugar a bàsquet s’han fet gestions per tal de fer-ho a les pistes de futbol sala que hi ha al 

carrer Vilella. S’ha parlat amb el responsable de les pistes i es podrà jugar en aquest espai al 

bàsquet dues tardes. Es farà la consulta de si es pot fer servir el camp de futbol. 

Se li dona la paraula a una veïna, la Sra. M., que ha de marxar, la qual reclama que el carril bici 

està mal dissenyat ja que està entre la vorera i els containers de la brossa, i per tant les veïnes i 

veïns han de creuar el carril bici per llençar les bosses de la brossa.  

La regidora comenta que ja s’està reforçant la senyalització del carril bici per tal que els usuaris 

i usuàries del carril bici redueixin la seva velocitat, que són els que han de circular amb 

precaució.  

La regidora continua amb l’explicació de l’informe  

Pel camp de futbol s’obrirà una porta per accedir-hi per l’altra banda del camp. Les obres 

començaran en breu. L’acció d’augmentar la il·luminació i posar una xarxa més alta per evitar 

que les pilotes surtin del camp de futbol, no està pressupostada. El valor d’aquestes accions 

són un total de 35.000 € i s’ha de mirar com aconseguir-ho. 

Per últim ha comentat que Sinèrgics, espai de co-Working- està funcionant molt bé. Hi ha una 

nova sala per co-workers i que també es pot fer servir pel veïnat.  A l’estiu es faran les obres 

als locals antics per millorar la climatització. 

Donem pas al segon punt de l’ordre del dia. 

2 – Pla de Barris  

Miquel Angel Lozano,  Cap de Projecte del Pla de Barris de La Trinitat Vella, el Bon Pastor i Baró 

de Viver explica que el Pla de Barris porta molts anys treballant al barri de Baró de Viver. La 

inversió des de 2016 fins al 2020 és de 20.000.000 € als barris de Baró de Viver i Bon Pastor. 

S’ha construït el camp de futbol, s’ha fet la reforma del carrer Caracas, la reforma del club de 

lluita i la instal·lació d’ascensors als edificis dels carrer Quito i Clariana, on s’ha passat d’un 

ascensor a vuit ascensors. Ara s’ha programat la instal·lació dels ascensors exteriors que 

necessiten un permís especial i  per tant és més lenta la tramitació. 
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A la segona edició del pla de barris la dedicació serà menor al barris de Baró de Viver i Bon 

Pastor en detriment de Trinitat Vella, però hi ha un total de 18 accions i un pressupost de 

4.250.000€ en els àmbits següents: 

- Educació i salut pública. 

- Consolidació dels nous perfils psicosocials als centres educatius 

- Consolidar el Til·ler Musical com a projecte singular del centre 

- Consolidar els projectes artístics i culturals entre l’Escola Baró de Viver i el 

centre Cívic 

- Consolidar els projectes de foment lector i comprensió lectora 

- Fomentar programes de lleure educatiu de base comunitària 

- Suport al projecte Temps de joc 

- Suport als projectes de salut comunitària 

- Drets socials, equitat de gènere i acció comunitària. 

- Completar l’equipament museístic de les cases barates i donar suport al 

projecte de recuperació de la memòria històrica 

- Suport al servei d’Interculturalitat del Districte de Sant Andreu i a les seves 

accions. 

- Desplegament de la Xarxa de Resposta Socioeconòmica 

- Projectes per a reduir l’escletxa digital i augmentar la connectivitat Wifi. 

- Suport a la conciliació laboral, familiar i personal i en les tasques de cures. 

- Habitatge. 

- Programa de rehabilitació per a finques d’alta complexitat 

- Programa d’acompanyament al reallotjament de les cases barates. 

- Ocupació, impuls econòmic i economia social. 

- Dinamització dels polígons: ecodistricte industrial 

- Ocupació i regularització 

- Programes de formació i experiència laboral 

- Programa d’homologació d’estudis. 

Ruth Gabriel, consellera del Barri, comenta que hi ha moltes accions que no es veuen però que 

s’estan realitzant com ha explicat el Miquel Àngel respecte a les figures de suport que hi ha a 

l’escola pública de Baró de Viver, que altres escoles no disposen malauradament. 

Es dona pas al tercer punt Precs i Preguntes.  

3- Precs i preguntes 

Una veïna pregunta sobre la posada en marxa de l’ascensor. Ella viu a Quito 13, on no hi ha 

ascensor i els seus pares son grans. El seu pare ha d’estar a la residència degut a que no pot 

viure al pis al no tenir accessibilitat. Pregunta quan es posarà en marxa la construcció de 

l’ascensor a Quito, 13. 

Miquel Angel respon que en concret aquesta finca està a la següent fase. Ara mateix s’està 

preparant les obres per Quito 3, Quito 17, Clariana 14, Clariana 20. 
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La Sra. T., veïna de Quito 11 es queixa de les obres de l’ascensor a la seva finca. Van ser una de 

les primeres que es va instal·lar però comenta que hi ha  diversos desperfectes que no s’han 

arreglat com la falta de llums d’emergències. Aprofita per comentar el tema de les parades 

d’autobús al carrer Caracas. Demana més parades dins del barri. 

La Sra. M., veïna del barri pregunta sobre l’assentament que hi ha al costat del camp de futbol 

que dona molta inseguretat al barri.  

La regidora ens comenta que és un solar municipal i s’ha iniciat el procediment judicial per 

recuperar l’assentament. Aquests procediments tenen uns terminis i són procediments llargs. 

El Sr. M., es queixa de la il·luminació del camp de futbol, de l’assentament del costat del camp 

de futbol, de les voreres del carrer Campins i de Ferran Junoy, de la neteja del carrer i de la 

falta d’educació dels nens.  

Una veïna es queixa que els treballadors de la neteja no treballen. A la plaça de les fonts 

comenta que hi ha un cotxe que aparca dins de la plaça.  

El Sr. Ll., comenta que les arrels del carrer Ferran Junoy fa molt de temps que trenquen la 

vorera. Considera que la Cal·listènia no es farà servir pels veïns i veïnes del barri, que és una 

despesa inútil. També pregunta com està el tema dels pisos de Quito que eren pisos per a 

joves i ell creu que no és veritat. Considera que no es fan revisions de les condicions 

econòmiques de les persones que viuen, ja que coneix persones que viuen que no necessiten 

un pis social. 

Respecte al bloc de Tiana, comenta que el 30 % dels pisos havien de ser per a fills dels veïns  

del barri segons un compromís de fa més de 30 anys. Aquest compromís no es compleix. No 

s’està ajudant als veïns i veïnes del barri a tenir una habitatge dins del barri. 

Una veïna es queixa de les façanes dels pisos de Campins.  

La consellera pregunta si es una finca privada o pública. La regidora recorda que una finca pot 

haver sigut construïda per l’ajuntament però els propietaris són les veïnes i els veïns que van 

comprar aquests pisos, per tant, la rehabilitació correspon als propietaris. Recorda que es farà 

una convocatòria de subvenció per rehabilitar finques amb els diners que venen d’Europa i que 

està apunt de sortir publicada. Sortirà a finals del mes de juny.  

El Sr. A. comenta que hi ha una sensació molt gran de inseguretat al barri.  A la plaça Baró de 

Viver hi ha un bar on fins a les dues o les tres de la matinada hi ha persones fent xivarri.  Hi ha 

problemes a la sortida del metro de Baró de Viver, poc il·luminat i falta de seguretat. Els veïns i 

veïnes als caps de setmana prefereixen anar fins la parada del metro de Santa Coloma. 

El Sr. J. demana que el carril bici vagi pel centre de la calçada com al pont de Santa Coloma. 

També pregunta sobre la remodelació de la plaça de les fonts, les arrels dels arbres i com 

afecten al clavegueram. 

La regidora comenta que és molt difícil reorganitzar el carril bici, que no és molt fàcil fer un 

canvi d’aquesta envergadura i que s’ha de tenir en compte. 
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El Sr. P. Comenta el problema de les tanques del parc infantil davant del Centre Cívic. Seria 

convenient posar unes proteccions de goma ja que si els nens cauen i es donen cops, al ser 

tanques de ferro,  és fan molt de mal.  

La regidora i la consellera comenten que ho tornaran a preguntar si és viable posar unes 

proteccions de goma.  

La regidora passa a respondre les preguntes que han fet els veïns i veïnes.  

- Pel tema de la seguretat, Guardia Urbana comenta que s’ha reforçat la presencia 

policial al barri.  

- Amb el tema de la ascensors s’està treballant des de Pla de Barri, en 7 anys s’ha passat 

d’1 ascensor a 8. I tenim 4 ascensors més programats. 

- El camp de futbol té pendents els compromisos i es faran atès que estan 

pressupostats.  

- Les arrels del carrer Ferrany Funoy i la plaça de les fonts son dos accions que s’estan 

programant.  

- La Cal·listènia és una demana dels joves del barri de Baró de Viver sobre espais gratuïts 

i a l’aire lliure. En el barri de Trinitat Vella està funcionant molt bé. 

- Pel que fa als habitatges socials es revisa  la documentació econòmica cada vegada que 

es renova un contracte de lloguer. Actualment quan es construeix un edifici nou  es 

reserven un 25% dels pisos pels veïns territorials, és a dir, aquells veïns que viuen en 

un radi de 500 metres.  

Es programarà una nova taula habitatge  per explicar aquest tema. Segurament al setembre. 

La Sra. T. es queixa de la falta de contenidors al carrer Quito-Clarà. Falten els contenidors de 

reciclatge. L’horari de neteja a l’hora de sortida de l’escola.   

La consellera comenta que a la taula de neteja es va dir que es canviaven els contenidors sense 

reduir el número.  Es trasllada la consulta sobre els contenidors als responsables. 

A les 20:00 es dona per finalitzada la reunió del Consell de Barri. 

 

 

Barcelona, 9 de juny 2022. 


